
مــوسیقــی
 روایت »حجت اشرف زاده« 

از ابتلا به کرونا

خواننده موسیقی ایرانــــی در چهارمین روز از برگزاری 
سی وهفتمین جشنواره موسیقی فجر ضمن روایتی از دوران ابتلای 
خود به کرونا، قطعات عاشقانه و پرطرفدارش را برای مخاطبان اجرا 
کرد. حجت اشرف زاده در تازه ترین کنسرتی که شامگاه شنبه 
بیست وسوم بهمن ماه در قالب سی وهفتمین جشنواره موسیقی 
فجر پیش روی مخاطبان قرار گرفت، قطعاتی از آثار عاشقانه خود را 
برای طرفداران در تالاروحدت اجرا کرد. در این کنسرت که به دلیل 
کیفیت نامطلوب صدابرداری سالن نسبت به دیگر کنسرت های این 
خواننده از شرایط کیفی پایین تری برخوردار بود، حجت اشرف زاده 
و گروهش تلاش کردند تا قطعاتی از آثار عاشقانه این هنرمند طی 
ماه های گذشته را برای مخاطبان اجرا کنند. آثاری که به دلیل 
دوری طولانی مدت این خواننده خوش صدا و محبوب اگرچه 
شرایط ناآماده ای را پیش روی این خواننده به لحاظ کیفی قرار داده 
بود، اما توانست مقدمه خوبی برای آغاز فصل تازه فعالیت های این 
خواننده بعداز ابتلا به کرونا را فراهم آورد؛ چارچوبی که اشرف زاده 

در کنسرت نیز به آن اشاره کرد. 
 جنگ با »کرونا« سخت بود

وی در ابتدای این برنامه که با استقبال تماشاگران )فراتر از 
ظرفیت ۳۰ درصدی مربوط به رعایت پروتکل های بهداشتی( 
مواجه شده بود، ضمن ابراز خرسندی از برگزاری این کنسرت 
در چارچوب سی وهفتمین جشنواره موسیقی فجر توضیح داد: 
عزیزانم به شب عاشقانه های حجت خوش آمدید. من حجت 
اشرف زاده برای سلامتی تک تک شما عزیزان خوشحالم و تلاش 
می کنم با توجه به توصیه های کارشناسان وزارت بهداشت که 
امشب در این سالن مستقر هستند، در یک برنامه یکساعته با 
اجرای برخی از قطعات عاشقانه ای که از سوی دست اندرکاران 
جشنواره برای اجرای برنامه در نظر گرفته شده، امیدوارم شب 
خاطره انگیزی را برایتان رقم بزنم. این خواننده با اشاره به روزهایی 
که درگیری بیماری کرونا بود، بیان کرد: می دانم در این دو سالی 
که از ماجرای شیوع بیماری کرونا می گذرد همه ما به نوعی درگیر 
این شرایط سخت و ناراحت کننده بودیم. من هم یکماه درگیر 
این بیماری بودم اما تلاش کردم به واسطه حضور پرمهر شما برای 
بودن بجنگم. گرچه این جنگ برایم بسیار سخت بود اما تردید 
نکنید این انرژی و مهربانی شما بود که موجب شد حال من با شما 

عزیزان خوب شود. 
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الهام کردا:
 شکل گیری یک کاراکتر 

حاصل همفکری است
بازیگر فیلم »بدون قرارقبلــی« گفت: 
در ابتدا فیلمنامه، بعداز آن گــروه و خود 
کاراکتر متفاوتی که به من پیشنهاد شده 
بود همگی دست به دست دادند تا در نهایت 
بازی در »بدون قرارقبلی« را قبــول کنم. 
الهام کردا درباره ایفای نقش در فیلم »بدون 
قرارقبلی« افزود: بازی در این فیلم برای من 
از هر جهتی یک اتفاق و چالش تازه بود، 
ایفای نقش با لهجه، ایفای نقش در محلی 
که خودم در آنجا به دنیا نیامده ام و بازی در 
نقش یک مادر که 2 فرزند دارد تمام آن 
چیزی بود که تاکنون تجربه نکرده بودم و به 
همین دلیل باید برای ایفای نقشی باورپذیر 
به آن دقت می شد. وی در همین رابطه ادامه 
داد: یکی دیگر از چالش هایی که برای بازی 
در نقشم در فیلم »بدون قرارقبلی« با آن 
روبه رو بودم این بود که اکثرا من نقش های 
درونگرا را بازی کرده بودم و این جزو معدود 
نقش هایی بود که در آن تا این حد برونگرا 

بودم. 
 کلیت گروه تاثیرگذار است

این بازیگر سینمــا درباره نحوه رسیدن 
به نقش خود در فیلــم »بدون قرارقبلی« 
اضافه کرد: طبیعتا در ابتدا فیلمنامه ای 
وجود دارد که بازیگر در ابتدا به امر با آن 
روبه رو می شود، من هم در شروع این پروژه 
فیلمنامه را دریافت کردم و پس از آن شروع 
به دورخوانی در جمع کردیم. وقتی به فضا و 
لوکیشن و آن فضای خانه قدیمی وارد شدیم 
همه آن چیزی که در این کاراکتر می بینید 
به آن اضافه شد. وی در همین رابطه ادامه 
داد: واقعیت امر وقتی یک کاراکتر ساخته 
می شود تنها به یک شخص بر نمی گردد، 
شکل گیری یک کاراکتر حاصل همفکری 
فیلمنامـــه نویس،  مثل  عوامل  تمامی 
کارگردان، بازیگر و تمامی عوامــل یک اثر 
سینمایی است. به نظر من کلیت یک گروه 
در هر اقدامی می تواند تاثیرگذار باشد و این 
وحدت در نهایت به یک اثر سینمایی مبدل 
می شود. کردا درباره چگونگی پذیرفتن 
نقش در فیلم »بدون قرارقبلی« تاکید کرد: 
در ابتدا فیلمنامه، بعداز آن گروه و خود 
کاراکتر متفاوتی که به من پیشنهاد شده بود 
همگی دست به دست دادند تا نهایت بازی در 
این نقش را قبول کنم. شکل و نحوه ای که 
کاراکترم در فیلم »بدون قرار قبلی« نوشته 
شده بود مهم ترین دلیلم برای پذیرفتن این 

نقش بود. 

رئیس جمهور ترکیه برای انجام سفر رسمی 2 
روزه، به امارات متحده عربی می رود. به گزارش 
فارس، دفتر ریاست جمهوری ترکیه اعلام کرد 
که رجب.طیب.اردوغان به دعوت شیخ.محمد.

بن زاید، ولی عهد ابوظبی، یک سفر رسمی به 
امارات متحده عربی انجام می دهد. به دنبال 
انتشار یادداشت »اردوغان« رئیس جمهور 
ترکیه در یکی از رسانه های اماراتی در آستانه 

سفر رسمی او به این کشور حاشیه جنوبی 
خلیج فارس، دفتر ریاست جمهوری ترکیه 
بیانیه ای درباره این سفر و محورهای آن منتشر 
کرد. به گزارش خبرگزاری آناتولی، طبق 
اعلام دفتر ریاست جمهوری ترکیه قرار است 
اردوغان برای انجام یک سفر 2 روزه به دعوت 
شیخ محمد .بن زاید. آل نهیان ولی عهد ابوظبی، 
به امارات  سفر کند. طبق اعلام دفتر اردوغان، 

روابط دوجانبه ترکیه و امارات و اقدامات برای 
تعمیق همکاری ها در گفت و گوهای اردوغان 
با مقام های اماراتی مورد بحث و بررسی قرار 
خواهد گرفت. ریاست جمهوری ترکیه همچنین 
خبر داد، دوطرف ترکیه ای و اماراتی همچنین 
در مورد تحولات منطقه ای و بین المللی با 
درک برقراری و حفظ صلح و ثبات در منطقه 
تبادل نظر خواهند کرد. دفتر اردوغان افزود: 

در جریان سفر رسمی اردوغان به امارات 
مجموعه ای از توافقات بین 2 کشور به منظور 
تقویت روابط دوجانبه به امضای طرفین خواهد 
رسید. طبق این بیانیه، اردوغان قرار است 
روز سه شنبه هفته جاری با سفر به دوبی از 
نمایشگاه »اکسپو2۰2۰ دوبی« هم دیدن کند. 
سوم آذرماه سالجاری بود که محمدبن زایدآل.
نهیان ولی عهد ابوظبی به دعوت »رجب.طیب.

اردوغان«، رئیس جمهور ترکیه به آنکارا رفت 
تا آنها بعداز ۱۰ سال یکبار دیگر با یکدیگر 

دیدار کنند. 

توضیحات آنکارا درباره سفر »اردوغان« به امارات

وزارت دفاع ارمنستــان با رد ادعای باکو در زمینه تیراندازی به 
سوی مواضع جمهوری آذربایجان، از ثبات نسبی در خطوط مرزی 
خبر داد. به گزارش فارس، وزارت دفاع ارمنستان تیــــراندازی به سوی 
مواضع نیروهای جمهوری آذربایجان در خطوئط مرزی را تکذیب کرد.  
به گزارش خبرگزاری »آرمناپرس« وزارت دفاع ارمنستان در بیانیه ای 
اعلام کرد: »وزارت دفاع جمهوری آذربایجان اطلاعات نادرستی دیگری 
را منتشر کرد و مدعی شد که یگان های نیروهای مسلح ارمنستان روز 
۱۱ فوریه )جمعه 22 بهمن( به سمت مواضع نظامی آذربایجان واقع 
در منطقه کارواچار در مرز ارمنستان و آذربایجان تیراندازی کردند.« 
وزارت دفاع ارمنستان در بیانیه خود افزود: »وضعیت در مرز ارمنستان 

و آذربایجان نسبتا پایدار و تحت کنترل کامل نیروهای مسلح ارمنستان 
است.« وزارت دفاع جمهوری آذربایجان روز جمعه اعلام کرد مواضع 
ارتش جمهوری آذربایجان مورد هدف تیراندازی نیروهای ارمنستان 
قرار گرفت. این وزارتخانه اعلام کرد که از شامگاه چهارشنبه گذشته، 
یگان های نیروهای مسلح ارمنستان مستقر در شهرک »یوخاری.

شورزا« به مواضع ارتش جمهوری آذربایجان در شهرک »زیلیک« 
در منطقه »کلباجار« شلیک کردند. وزارت دفاع جمهوری آذربایجان 
پیش تر نیز مدعی حمله مسلحانه گروه منتسب به ارمنستان به مواضع 
خود در »ترتر« شد. وزارت دفاع جمهوری آذربایجان مدعی شد که 
اعضای این گروه مسلح ارمنستان با رخنه به خاک آذربایجان و مکانی 

که نیروهای حافظ صلح روس به طور موقت در آن مستقر هستند 
به سمت مواضع ارتش در روستای »گپانلی« از توابع ترتر تیراندازی 
کردند. در جریان این حادثه، ارتش جمهوری آذربایجان بلافاصله 
به واکنش نشان داد و مهاجمان را فراری داد. در این فعل و انفعال 
خوشبختانه هیچ غیرنظامی و نظامی آسیبی ندید و تنها یک ساختمان 
در روستای گپانلی آسیب دید. باکو مدعی شده که اعضای این گروه 
مسلح غیرقانونی ارمنستانی بودند. به دنبال این حادثه، بلافاصله 
فرماندهان نیروهای حافظ صلح روسیه و مرکز نظارت مشترک روسیه 
و ترکیه در جریان این حادثه قرار گرفتند. باکو و ایروان سال گذشته بر 
سر منطقه قره باغ کوهستانی یک جنگ ۴۴ روزه را تجربه کردند و این 
جنگ با میانجیگری مسکو به توافق آتش بس ختم شد. به رغم آتش بس 
بین جمهوری آذربایجان و ارمنستان، اختلافات و تنش های دو کشور بر 
سر موضوعاتی از قبیل تعیین مرز و دادن جاده و گذرگاه های ارتباطی 

حل نشده است. 

ارمنستان: 

وزارت دفاع »آذربایجان« اطلاعات نادرست منتشر می کند

گـــزارش

صلاحیت »زیباری« رد شد
دادگاه فدرال عراق  با تشکیل جلسه ای صلاحیت »هوشیار.

زیباری«، نامزد حزب دموکرات کردستان عراق را برای نامزدی 
ریاست جمهوری این کشور رد کرد. به گزارش مهر، دادگاه فدرال 
عراق با تشکیل جلسه ای صلاحیت هوشیار زیباری، نامزد حزب 
دموکرات کردستان عراق را برای نامزدی ریاست جمهوری این 
کشور رد کرد. پیش تر گروه های سیاسی عراق از زیباری به دلیل 
دست داشتن در پرونده های فساد شکایت کرده و خواستار ممانعت 
از نامزدی وی برای تصدی پست ریاست جمهوری شدند. پس 
از شکایت گروه های سیاسی از نامزد حزب دموکرات کردستان، 
دادگاه عالی فدرال عراق فرآیند نامزدی وی برای تصدی پست 

ریاست جمهوری را به حالت تعلیق درآورد. 

سفر قریب الوقوع »میقاتی« به عراق
وزیر صنایع لبنان در سخنانی از سفر قریب الوقوع »نجیب.

میقاتی« نخست وزیر این کشور به »بغداد« پایتخت عراق خبر داد. 
به گزارش مهر به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، »جورج.بوشکیان« 
وزیر صنایع لبنان از سفر قریب الوقوع »نجیب.میقاتی« به عراق 
خبر داد. براساس این گزارش، وزیر صنایع لبنان در این خصوص 
تاکیدکرد: نجیب میقاتی به زودی در رأس یک هیات بلندپایه، 
بیروت را به مقصد بغداد ترک خواهد کرد. این مقام لبنانی گفت: 
نخست وزیر لبنان در جریان سفر به بغداد چندین تفاهمنامه 
همکاری دوجانبه با عراقی ها امضا می کند. این درحالی است که 
مقام های لبنانی پیش تر نیز اعلام کرده بودند میقاتی قصد دارد در 

آینده نزدیک به آنکارا، پایتخت ترکیه سفر کند. 

فراخوان نخست وزیر لیبی برای تظاهرات 
نخست وزیر دولت وحدت ملی لیبی با تاکید بر برگزاری انتخابات 
پارلمانی در تاریخ مقررش، از مردم لیبی برای حضور در تظاهرات 
۱۷ فوریه جاری به مناسبت جشن انقلاب دعوت کرد. به گزارش 
ایسنا، به نقل از شبکه خبری المیادین، عبدالحمید.الدبیبه، در 
همایش بزرگان و شهرداران لیبی ضمن تاکید بر اینکه انتخابات 
پارلمانی و همه پرسی درباره قانون اساسی این کشور در تاریخ 
مقرر خود برگزار خواهند شد، از تمامی مردم این کشور در سراسر 
مناطق لیبی برای حضور در تظاهرات روز ۱۷ فوریه و درخواست 
برای برگزاری انتخابات و اعلام مخالفت با تمدید کابینه موقت 
دعوت و تاکیدکرد: این مردم هستند که نظر خود را اعلام خواهند 
کرد. الدبیبه در ادامه گفت: اگر طرف های فعلی خواستار قوانینی 
حامی قطعنامه ها و قوانینی در راستای آشتی هستند، انتخابات 
باید برگزار شود. همچنین نخست وزیر دولت وحدت ملی لیبی از 
پارلمان خواست کناره گیری کند و گفت که این نهاد قطعنامه ها 
را با تقلب و جعل صادر می کند و مسئول تمامی این آشوب و 
کشتار و جنگ هاست. او افزود: راه حل برگزاری سریع انتخابات 
برای جلوگیری از جنگ در کشور و برقراری ثبات و صلح است. 
الدبیبه در پایان اظهارکرد: دولت وحدت ملی و شورای ریاستی 
حامی مساله آشتی و اتحاد در لیبی هستند. پارلمان لیبی  به فتحی.

پاشاغا، وزیرکشور پیشین رای داد تا جایگزین الدبیبه در سمت 
نخست وزیری شود، اقدامی که احتمال آغاز درگیری را افزایش 

داده است. 

گسترش اعترضات کرونایی در کانادا

به  کانادایی  معترضان  و  کامیون داران  اعتراضات 
محدودیت های کرونا و اجباری شدن واکسیناسیون از پایتخت 
به دیگر شهرهای این کشور کشیده شد. به گزارش فارس، 
معترضان به اجباری شدن واکسیناسیون کرونا و اعمال 
محدودیت  های مرتبط با همه گیری کرونا، به رغم آنکه مجبور 
شدند به دستور پلیس کانادا، روز )شنبه( وسایل نقلیه خود را 
از پل مرزی آمریکا- کانادا موسوم به »پل سفیر« منتقل کنند، 
اما اعتراضات به دیگر شهرهای سراسر کانادا کشانده شد. 
گزارش ها حاکی از آن است که در پی حکم دادگاه کانادا، پلیس 
کانادا یک معترض کانادایی را به جرم مسدودکردن پل سفیر 
که دیترویت و وینسور آنتاریو را به هم متصل می کند، بازداشت 
کرد. روزنامه انگلیسی »گاردین« گزارش داد که »جاستین 
ترودو« نخست وزیر کانادا در جریان دیدار با مشاوران ارشد 
خود در خصوص هرگونه مسدودشدن گذرگاه های مرزی و 
تجاری هشدار داد و گفت که تمامی گزینه ها روی میز است 
و هیچ گذرگاه مرزی نباید مسدود باشد. طبق این گزارش، در 
»اتاوا« پایتخت کانادا، معترضان که تعداد آنها به چند هزار نفر 
می رسید، علیه سیاست های ترودو و محدودیت های کرونایی 
شعار سرمی دادند و خواستار توقف محدودیت های مرتبط 
با کرونا شدند. اعتراضات به اجباری شدن واکسیناسیون و 
محدودیت های مرتبط با کرونا در پل سفیر، اتاوا و دیگر شهرهای 
خارج از کانادا طنین انداز شده است و رانندگان کامیون که خود 
را »کاروان های آزادی« می نامند، با الهام  گیری از اعتراضات 
کانادا در شهرهای کشورهای فرانسه، نیوزیلند و هلند، خیابان ها 
را در اقدامی اعتراضی مسدود کردند. پلیس کانادا در حالی پل 
سفیر را از حضور کامیون دارها پاکسازی کرد که یک روز قبل از 
آن، دادگاهی درکانادا، از معترضان خواست که به مسدودکردن 
پل سفیر پایان دهند. »جیم.واتسون« شهردار اتاوا هفته گذشته 
اعلام وضعیت اضطراری در این شهر کرد تا مقام های امنیتی 
بتوانند کنترل اوضاع را به دست گیرند. »جاستین.ترودو« 
نخست وزیر کانادا نیز از معترضان خواست که به اعتراضات 
پایان دهند و گفت: »اگر از همه گیری کرونا دلزده شدید و 
به همین دلیل به اعتراضات می پیوندید، باید متوجه باشید 
که قانون را نقض می کنید و پیامدهای روزانه این کار بیشتر 
است. قطعا نمی خواهید مجوز خود را از دست دهید و سابقه 
کیفری پیدا کنید و کار و زندگی خود و توانایی سفر بین المللی 
از جمله به آمریکا را تحت تاثیر قرار دهید پس وقت آن رسیده 
که به خانه های خود بازگردید.« گزارش ها حاکی از آن است که 
معترضان حصاری را که مقامات در اطراف بنای یادبود نصب 

کرده بودند، از بین بردند و شعار »آزادی« را سردادند. 

سخنگوی وزارت خارجه روسیه: 

داستانسراییدربارهحملهبه»اوکراین«،از»واشنگتن«نشأتمیگیرد

جهــــان 
کوتــــاه

سخنگوی وزارت خارجه روسیه با بیان اینکه 
اوکراین مملو از سلاح های ناتو شده است، گفت: 
داستان سرایی ها درباره حمله قریب الوقوع روسیه 
به اوکراین، در واشنگتن هماهنگ می شود. به 
گزارش فارس، »ماریا.زاخارووا« سخنگوی وزارت 
امورخارجه روسیه افزود: داستان سرایی درباره 
تهاجم قریب الوقوع روسیه به اوکراین که بسیاری 
از رسانه ها در حال انتشار آن هستند، از سوی 
واشنگتن هماهنگ می شود. زاخارووا توضیح داد: 
»من می توانم بگویم که حمایت رسانه ای بی سابقه 
است، زیرا همه منابع غربی سعی می کنند که خود 
را مستقل نشان دهند، اما اکنون در خدمت این 
داستان سفارش شده از واشنگتن هستند.« به 
نوشته وبگاه »ریانووستی«، وی تصریح کرد که 
هدف از این هماهنگی هراس آمیز غرب در مورد 
حمله ادعایی روسیه به اوکراین در ۱۶ فوریه، 
تشدید اوضاع و البته فعالیت های تحریک آمیز 
است. به گفته این مقام روس، این فتنه انگیزی ها 
از دو ماه پیش آغاز نشد، بلکه در عرصه میدانی 
برای درگیری اوکراین از بلندمدت آماده شده 

که به طور فعال توسط آمریکا اداره می شود. 
زاخارووا در بخش دیگری از صحبت هایش با بیان 
اینکه اوکراین مملو از تسلیحات ناتو است، گفت: 
حضور مستشاران غربی در این کشور چندین برابر 
افزایش یافته است. به نوشته ریانووستی، وی در 
این باره اظهارداشت: »اوکراین مملو از سلاح است، 
این سلاح هایی است که توسط کشورهای ناتو 

به رهبری ایالات متحده، بریتانیا و غیره تامین 
می شود. در دو ماه گذشته، مربیان غربی آنها 
در آنجا زیاد شده اند.«  سخنگوی وزارتخارجه 
روسیه همچنین به برداشتن پرچم انگلیس از 
سفارتخانه این کشور در کی یف واکنش نشان 
داد. زاخارووا اظهارکرد که داستان برداشته شدن 
پرچم انگلیس از سفارتش در کی یف بخشی از 

یک حمله اطلاعاتی درباره تهاجم ادعایی روسیه 
به اوکراین است. بر این اساس، وی اضافه کرد: 
»این امر )برداشتن پرچم( زمانی اتفاق می افتد 
که سفارتخانه ای رسما کار خود را متوقف می کند. 
این اتفاق به روش های مختلف رخ می دهد.« از 
حدود دو ماه قبل رسانه های آمریکایی با اشاره به 
استقرار یک صد هزار نظامی روسی در مرز اوکراین، 
جوسازی و خبرسازی درباره احتمال حمله روسیه 
به اوکراین در اوایل سالجاری میلادی را آغاز کرده 
و موجب تشدید تنش در شرق اروپا شده اند. 
روسیه اما به منظور کاهش تنش ها پیرامون مسائل 
اوکراین، پیشنهاداتی در راستای تضمین امنیتی 
غربی ها به روسیه از جمله عدم گسترش پیمان 
نظامی ناتو به سمت مرزهای این کشور و خروج 
نیروهای ناتو از این منطقه را مطرح کرده است. 
پیش از این نیز »آناتولی.آنتونوف« سفیر روسیه 
در آمریکا با نادرست خواندن ادعاهای مقامات 
و رسانه های غربی درباره حمله این کشور به 
اوکراین، تاکید کرد که روسیه نه امروز، نه فردا و نه 

هیچوقتی به اوکراین حمله نخواهد کرد. 

»برزو نیک نژاد« نویسنده و کارگردان سریـــال 
»دودکش2« که در فصل های قبلی هم به عنوان 
نویسنده حضور داشت، درباره تولید ادامه ایـــن 
سریال در فصل های بعدی، گفت: صحبت هایی 
برای ادامه دادن این سریال هست اما باید قبل از هر 
چیز به متن خوبی برای تولید برسیم و بعد تولیــد 
را شروع کنیم. وی ادامه داد: این روزها بیشتر دوست 
دارم کار جدی بسازم و بیشتر به کار جدی فکر 
می کنم تا کمدی اما »دودکش« یکی از کارهایی 
است که همیشه دوستش داشتم و اگر شرایط مهیا 
شود حتما آن را می سازم. نیک نژاد در ادامه بیان 
داشت: این روزها اگر بخواهیم کمدی بسازیم باید 

اجتماع و شرایط مان را نقد کنیم. در »دودکش2« 
هم همین بود و نقدهای اجتماعی داشتیم. من 
نیز همیشه با سختی هایی که وجود داشته سعی 
کردم مردم را بخندانم اما الان خنداندن مردم 
سخت شده است. در کنار آن همیشه تلاش کردم 

تا امیدآفرینی را در کارهایم داشته باشم. کارگردان 
سریال »بی خانمان« درباره استفاده از بازیگران 
قبلی در فصل جدید »دودکش« افزود: از همان 
بازیگرانی که در »دودکش2« بازی می کردند قطعا 
در فصل بعدی هم استفاده خواهیم کرد. منتهی با 
ترکیبی جدید و همیشه در کارهایم دوست داشتم از 
بازیگران جدید استفاده کنم. وی با اشاره به قصه ای 
که قرار است در »دودکش۳« روایت شود، نیز بیان 
داشت: قصه ای جدید داریم که ارتباطی به قصه های 
فصل های قبلی ندارد. البته این را هم بگویم که 
قالیشویی در قصه ما هست اما کلیت قصه ربطی به 

فضای فصل های قبلی ندارد. 

برزو نیک نژاد: 

قصه »دودکش ۳« ربطی به فصل های قبلی ندارد

کارگــردان فیلم سینمایـــــی 
»بی صداحلزون« بیان کرد که اکـران 
این فیلم که قرار بود پس از جشنواره 
فجر روی پرده برود، به دلیل فراگیری 
بیماری امُیکرون به تعویق افتاده است. 
بهرنگ دزفولی زاده اعلام کرد: با توجه 
به شرایط امُیکرون و مسائل مختلفی 
که اتفاق افتاده است، تصمیم بر این 
گرفته شد که »بی صداحلزون« در 
شرایط فعلی اکران نشود و با هماهنگی 
شورای صنفی نمایش، اکران آن به 
تاریخ دیگری موکول شــده است. 
وی درباره پیش بینی تاریخ اکران این 
فیلم افزود: واقعا مشخص نیست و 
باید ببینیم شرایط سینماها در سال 
آینده چگونه خواهد بود. فکر می کنم 
»بـــی صداحلـزون« فیلمـــی است 
که در هر زمانی اکران شود، پتانسیل 
جذب مخاطب به سالن سینما را دارد. 
دزفولی زاده درباره احتمال اکران فیلم 
به صورت آنلاین اظهارکرد: سرمایه گذار 
فیلم و بنده اعتقاد داریم که این فیلم 
باید در سالن سینما اکران شود چرا 
که روی صداگذاری و صدابرداری آن 
بسیار کار شده، در سالن سینماست 
که مخاطب می تواند در مواجهه با این 
فیلم احوالات یک ناشنوا و مشکلات 
او را از طریق صدا درک کند. مخاطب 

اگر این فیلم را در سینما ببیند و در 
خلوت خودش با این آدم ها روبه رو 
شود، خیلی بهتر می تواند با فیلم 
ارتباط برقرار کند تا اینکه بخواهد در 
قالب آنلاین فیلم را تماشا کند. وی 
در عین حال تاکیدکرد: ما البته قصد 
داریم که پس از اکران عمومی فیلم، آن 
را در پلتفرم ها به صورت آنلاین عرضه 
کنیم، همان طور که در عرف برای 
عرضه باقی فیلم ها اتفاق می افتد، ولی 
طراحی صدای فیلم به گونه ای است 
که وقتی شما در سالن سینما آن را 
می بینید، با خیلی از زوایای صوتی 
آن و زندگی و زیست یک ناشنوا آشنا 
می شوید. این کارگردان جوان درباره 
اوج گیری مجدد بحران کرونا و شرایط 

اکران در سینماها هم گفت: نزدیک به 
سه سال می شود که سینماها در این 
شرایط بحرانی قرار دارند. همه فیلم ها 
هم با چنین شرایطی مواجهنـــد، 
امـــا سینمای اجتماعی در مجموع 
سینمایی مظلوم است. این سینما 
حرف های خوبی را می تواند مطـــرح 
کند اما فرصت آن را در مرحــلـــه 
صدور پروانه ساخت کمتر می دهند 
و پس از گذر از شورای پروانه نمایش 
ارشاد، فضای سینما به گونه ای است 
که باعث می شود این فیلم ها کمتر 
دیده شوند. وی ادامه داد: فیلمی مانند 
»دینامیت« یکسال است که روی 
پرده است و اتفاقا خیلی هم خوب 
است چرا که حال وهوای مردم را تغییر 

می دهد، اما چنین فرصتی به سینمای 
اجتماعی داده نمی شود. یک فیلم 
اجتماعی اگر در ابتدای اکران موفق 
عمل نکند، در ادامه راه با برخوردهای 
مختلفی از سوی سینماداران مواجه 
می شود. سینمـــاداران هم البته 
حق دارند چراکه چـــراغ سینماها 
با حضور مخاطب روشـــن می ماند. 
دزفولی زاده در ادامه گفت: این شرایط 
نیاز به آسیب شناسی دارد. نیاز به 
یک دگردیسی در این شرایط داریم تا 
تفاوت هایی ایجاد شود و به فیلم های 
اجتماعی هم فرصت بروز و ظهور داده 
شود. تکلیف فیلم کمدی روشن است 
و مخاطب به تماشای آن می رود تا 
بخندد. وی در پایان مطرح کرد: بخش 
تبلیغات را هم باید در این زمینه 
جدی بگیریم تا فضا و اتمسفری که 
به فیلم های کمدی اختصاص داده 
می شود، برای فیلم های اجتماعی 
هم لحاظ شود. فیلم های اجتماعی 
باعث رشد جامعه می شوند و فضایی 
را ایجاد می کنند تا بخشی از اقلیت 
جامعه، به اکثریت نشان داده شوند. 
قصه ای که بتواند مخاطب را با این 
مسیر همراه کند، بسیار می تواند 
در زمینه بهتردیده شدن فیلم های 

اجتماعی تاثیرگذار باشد. 

بهرنگ دزفولی زاده: 

»اُمیکرون«اکران»بیصداحلزون«رابهتعویقانداخت

رضا صابری کارگردان تئاتر تنها هنرمند 
این دوره از جشنواره است که هم در اولین دوره 
و هم در چهلمین دوره جشــنواره تئاتر فجر 
نمایشی را روی صحنه برده است. صابری با ۷۵ 
سال سن به عنوان پیشکسوت تئاتر از دوره اول 
)۱۳۵۹( جشــنواره تا دوره حاضر )چهلمین 
دوره( تقریبا هر ســال در این رویداد تئاتری 
همراه جشنواره بوده است. رضا صابری امسال 
نمایش »پشــت دیوار قدیمی کشتارگاه« در 
جشنواره حضور دارد. سابقه حضور و همراهی 
صابری با جشــنواره تئاترفجر به دوره اول با 
نمایش »خانات« بازمی گــردد و در دوره دوم 

هم نمایش »مظلوم پنجم« را به صحنه برد. 

رکوردی ویژه برای 
»صابری«

اجــرای نمایــش »پزشــک نازنین« و 
»چخوف خوانی زیرنظر نماینده فدراسیون 
روســیه« بــه تهیه کنندگــی، طراحــی و 
کارگردانی اشکان خطیبی به دلیل استقبال 
تماشاگران به مدت ۱۰ شب تمدید شد. این 
دو نمایش که به صورت یک شب در میان با 
هنرجویان اشــکان خطیبی بر روی صحنه 
سالن ســپند می روند از ۱۴ بهمن آغاز شده 
و بلیت  بیســت وچهار اجرای خود را کمتر از 
یک هفته به اتمام رسانده است.  امیر پاکدل 
مشاور کارگردان و ماهک احمدی  پناه، عرشیا 
ارژن، سپینود بازرگانی، روژان بازوبندی، نورا 
پیدایش فرد، شــیرین ترکمن، سارا حاتمی، 
کیانا حــدادی، فاطمه حســین آبادی، آراد 
حســینی، دیبا حکیم الهی و.. این 2 نمایش 

هستند. 

تمدید اجرای 
نمایش های »خطیبی«


